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– Vaša ekscelencijo, kako ocjenjujete bugarsko 
predsjedanje Vijećem Europske unije? 

– Prvo bugarsko predsjedanje Vijećem Europske unije 
ocijenjeno je općenito vrlo uspješnim. To je mišljenje Eu-
ropske komisije, diplomata akreditiranih u Republici Bu-
garskoj, kao i brojnih sudionika sastanaka i konferencija 
koje su se odvijale u Sofiji i Bruxellesu. Bugarska je uspjela 
ne samo uspješno organizirati brojne sastanke, već i uči-
niti sudionicima tih skupova boravak u Sofiji ugodnim i 
sadržajnim. Pri tome mislim na ponudu kulturnih sadrža-
ja, osobito prezentacijom bugarske tradicionalne kulture 
i folklora. Brojni mladi volonteri, uglavnom studenti, svoj 
su posao obavili na zadovoljstvo gostiju, a pri tome stekli 
dragocjeno iskustvo za svoja buduća zanimanja. 

– Prema Vašem mišljenju, koja su najveća posti-
gnuća u ovih 6 mjeseci predsjedanja i koji se sastanci 
mogu definirati kao kljucni? 

– Tijekom šestomjesečnog predsjedanja brojne su 
teme kojima se bavi Europska unija i koje su od interesa 
njenih država članica, stavljene na dnevni red, npr. pro-
blem povezanosti prometne, infrastrukturne, energetske, 
problem imigracija i sigurnosti, razvitak, digitalne ekono-
mije, promicanje gospodarskog rasta, konkurentnosti, pi-
tanje kvalitete hrane i dr. 

U fokusu bugarskog predsjedanja, o čemu je u svibnju 
održan posebni sastanak na vrhu, bilo je pitanje učinko-
vitijeg integriranja zemalja Zapadnog  Balkana u članstvo 
EU. Europska perspektiva tih zemalja jednodušno je potvr-
đena od strane europskih lidera, ali se pri tome očekuje 
da svaka od tih država u potpunosti  ispuni sve kriterije 
za članstvo. Bugarski premijer  Bojko Borisov, u više je na-
vrata zahvalio hrvatskom premijeru Andreju Plenkoviću 
na suradnji  i angažmanu glede pomoći državama ZB u 
njihovom integriranju u članstvo EU. Hrvatski premijer je 
to i potvrdio najavivši u Sofiji kako će za vrijeme hrvatskog 
predsjedanja Vijećem EU 2020. godine ova tema biti  na 
vrhu prioriteta. 

Bugarska je ponosna svojim predsjedanjem jer je imala 
prigodu baviti se važnim temama europske agende i dati 
novi poticaj europskoj perspektivi Zapadnog Balkana, a 
također je neumorno radila u cilju sigurnije, jače i ujedi-
njene Europe. 

– Vaš mandat veleposlanice Republike Hrvatske u 
Republici Bugarskoj završava. Po čemu ćete pamtiti 
Bugare? 

– O Bugarskoj i Bugarima prije mog dolaska u ovu 
predivnu zemlju imala sam samo osnovne informacije, 
uglavnom iz literature. Znala sam činjenice o našoj stoljet-
noj povezanosti, ali nisam mogla pretpostaviti koliko smo 
slični po mentalitetu. Ne začuđuje da su brojni umjetnici, 
pisci, znanstvenici  desetljećima usko surađivali, uzajamno 
se posjećivali, a brojni bugarski studenti stjecali znanja na 

hrvatskim sveučilištima. Bugare doživljavam kao topao, 
gostoljubiv, vrijedan i dobronamjeran narod. Međutim, 
istaknula bih i ljepotu zemlje koja me fascinirala prirod-
nom I kulturnom raznolikošću. 

– Što ćete u svom srcu odnijeti u Zagreb nakon sko-
ro 5 godina boravka u Sofiji? 

– Bugarska i njeni ljudi imat će zauvijek posebno mje-
sto u mom srcu. Bugarska je postala moj drugi dom u koji 
ću se uvijek rado vratiti. Boravak u ovoj zemlji otvorio mi je 
jedna nova vrata prema zemlji i narodu koja nikada neću  
zatvoriti.   
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